
Hej! 

Jeg har "dampet" i et år nu. 

Hvor jeg før røg 30 cigaretter om dagen er mit forbrug nu ca 2 ml ryge vædske om dagen.Jeg 

damper KUN hjemme og på mit matrikel nummer. 

Dette betyder at jeg,personligt aflaster miljøet. 

 

Min personlige mening om lovforslaget er at det er temmelig vanvittigt. 

 

1. En godkendelse på 6 måneder pr produkt, ville måske være i orden, hvis der var et forvarsel, så 

producenterne kunne tage deres forbehold, men med udgangs punkt i november 2015, hvor alt 

bliver "ulovligt" vil jeres forslag bare skabe en masse rygere i stedet for "dampere". TOTALT 

vanvittigt, da rygning indeholder mange flere skadelige stoffer end "damp",for både legeme og 

miljø. 

2. mig bekendt er da ingen lov om at cigaretter skal være " børne sikrede" her skriver man på 

pakkerne. Desuden må man gå ud fra at rygere og "dampere" ikke lader deres rygning / "dampning" 

ligge, hvor børn kan få fat i det, hvilket ville være totalt uansvarligt. 

3. At tanke på over 2 ml skal ulovlig gøres, vil svare til at regeringen siger at der kun må sælges 

cigaretpakker med 5 stk i,så tag jer nu lige lidt sammen, i gør alt så kringlet og besværligt, for 

mange er det et spørgsmål om økonomi og ikke at forglemme livs værdi. 

 

At gøre det ulovligt at sælge damp produkter og cigaretter til unge under 18 år er helt fint. 

 

Vil slutte her mens mit sprog er pænt og sobert, for jo mere jeg skriver og jo mere jeg tænker over 

tingene er dette jo en desideret hetz . SÅ stopper nu. 

 

Håber i tager jer lidt sammen og tænker på at ikke ALLE har samme livs værdier. ligesom vi ikke 

alle er lige velstillede. 

 

At vi skal passe på vores børn/børnebørn og ikke mindst miljøet , burde jo være en selvfølge for os 

alle. 

 

Venlig hilsen 

Anne Mette Dalsbæk  

 

Sundheds- og Forebyggelsesudvalget 2014-15
SUU Alm.del  Bilag 1186
Offentligt


